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RG - 0002.P.XI.2019 
 

 

P R O T O K Ó Ł  N R  XI/2019 
z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

w dniu 19 września 2019 r. 
 
Punkt 1.  
Otwarcie sesji 
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7.  
Przyjęcie uchwały ws. utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy                   
w Chromcu. 
Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na zawarcie prze Wójta Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność 
gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 9.  
Przyjęcie oświadczenia ws. wyboru wariantu docelowego układu przesyłu                                       
i zagospodarowania ścieków komunalnych wytwarzanych w miejscowości                                   
Nowe Miasto nad Wartą.  
Punkt 10.  
Interpelacje Radnych. 
Punkt 11.  
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 12.  
Zamknięcie sesji.  
 
Ad 1) Otwarcie sesji. 

Przewodniczący pan Waldemar Tomaszewski o godzinie 1800 otworzył                       
XI Sesję Rady Gminy i powitał Radnych, Sołtysów, kierowników jednostek                                 
oraz gości. 
 
Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący informował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 Radnych, 
obecnych jest 13, w związku z powyższym podjęte uchwały będą prawomocne. 
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❖ W tym miejscu Przewodniczący prosił zgromadzonych na sali obrad                            
o powstanie i uczczenie minutą ciszy pamięć zmarłego Radnego V i VII 
Kadencji Pana Mirosława Ratajczaka.  
 

Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 
 Przewodniczący zawiadomił, że Radni otrzymali porządek obrad zgodnie                     
z terminem 14 dni przed posiedzeniem wraz z porządkiem komisji, która odbyła się 
przed trzema godzinami. Ponadto pan Tomaszewski informował, że na posiedzeniu 
wspólnym komisji Radni omówili szczegółowo uchwały w związku z brakiem pytał 
Przewodniczący zaproponował głosowanie. 

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.     

 
Ad 4) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje                     
i wnioski. 

Przewodniczący informował, że protokół został opublikowany 10 września br.,                      
przed podjęciem protokołu otworzył dyskusję. 
W związku z brakiem uwag Przewodniczący zarządził głosowanie.  

 Protokół z X Sesji został przyjęty 13 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                         
0 głosów wstrzymujących.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.  

 
Ad 5) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Pan Tomaszewski poinformował, że od ostatniej sesji minęło trzy tygodnie, 
gdyż poprzednia sesja odbyła się 29 sierpnia. W tym krótkim okresie trochę                      
się wydarzyło, mianowicie 1 września odbyły się Dożynki Gminno- Powiatowe                         
w Kruczynie, w tym miejscu Przewodniczący dziękował sołtysowi, radzie sołeckiej, 
oraz mieszkańcom Kruczyna za przygotowanie całej imprezy, pan Starosta również 
wyraził swoje zadowolenie z imprezy. Ponadto Przewodniczący wspomniał                         
o śmierci Radnego Ratajczaka, który był Radnym dwie kadencje uroczystość 
pogrzebowa odbyła się 11 września.  

W ubiegłym tygodniu, 13 września odbyła się komisja objazdowa, której 
celem było zapoznanie się Radnych z przygotowaniem szkół do nowego roku 
szkolnego. Poza tym Dyrektorzy szkół, przedstawili Radnym potrzeby,                             
jakie są w szkołach, również te związane z inwestycjami, na co będą potrzebne 
niemałe środki finansowe. Przy okazji objazdu szkół Radni przejechali po drogach 
gminnych które są w chwili obecnej w najgorszym stanie. Wiosną planowany                        
jest kolejny objazd, który poświęcony zostanie tylko drogom gminnym,                        
zostanie opracowany pewien plan, aby móc sukcesywnie te drogi naprawiać                        
w miarę możliwości finansowych.      

Następnie Przewodniczący odczytał pismo mieszkańców ul. Jęczmiennej                    
w Nowym Mieście ws. wykonana wodociągu i kanalizacji, wpłynęło również pismo 
mieszkanki Nowego Miasta ws. zamiany drogi która jest jej własnością na działki 
będące w zasobie gminnym, sprawa jest kontynuacją Oświadczenia, które Rada 
przyjęła na poprzednim posiedzeniu sesji.     
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Na zakończenie Przewodniczący poinformował, że w październiku komisja 
odbędzie się 17 o godz. 15:00, będą omawiane wszystkie uchwały poza zmianami                   
w budżecie, natomiast sesja 30 października o 16:00, jednak komisja na której 
zostanie omówiona uchwała budżetowa, odbędzie się godzinę przed sesja.  
 
Ad 6) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
 Wójt Aleksander Podemski informował iż w chwili obecnej czas zajmują 
sprawy związane z budową oczyszczalni w Chociczy, budową remizy w Nowym 
Mieście, rozpoczęły się również prace związane z naprawą dachu na budynku 
pałacu. W przyszłym tygodniu zostanie rozstrzygnięty przetarg na park w Klęce, 
został rozstrzygnięty przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadów, od 1 stycznia 
2020 do 31 sierpnia 2020 r., natomiast we wrześniu będzie pracować już na nowym 
regulaminie. Niewątpliwie czeka nas podwyżka podatku śmieciowego, będzie                        
to podwyżka znaczna, żeby zrekompensować te koszty, gdyż od trzech lat już nie 
było podwyżek.  
Odbyła się tydzień temu komisja objazdowa, były pewne zmiany związane                           
z organizacją dowozów, w tej chwili szkoły działają wg. nowego systemu.                        
Kiedy wchodziła do szkół reforma, nie wskazywano podczas spotkań z rodzicami                  
i nauczycielami takich problemów, jakie pojawiają się w chwili obecnej,                               
tzn. rozbudowa szkoły w Boguszynie i Kolniczkach, wtedy były zapewnienia,                               
że nie ma problemów lokalowych.  
   
Ad 7) Przyjęcie uchwały ws. utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy                   
w Chromcu. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady informując iż Środowiskowy 
Dom Samopomocy w Chromcu jest placówką wsparcia dziennego dla osób                            
z zaburzeniami psychicznymi. Od 30 czerwca 1997 roku ŚDS działa w strukturach 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście nad Wartą jako Sekcja 
Środowiskowy Dom Samopomocy w Chromcu. Prowadzenie tego typu placówek 
jest finansowane ze środków budżetu państwa jako zadanie zlecone gminie                             
z zakresu administracji rządowej, realizowane w ramach systemu pomocy 
społecznej. 
Zgodnie z art. 111a ustawy o pomocy społecznej gmina może połączyć ośrodek 
pomocy społecznej z ośrodkami wsparcia z wyłączeniem ośrodka wsparcia dla osób     
z zaburzeniami psychicznymi. Placówki powstałe przed dniem wejścia w życie 
ustawy z dnia 5 września 2016 r. o zmianie ustawy o wspieraniu rodziny i systemie 
pieczy zastępczej, ustawy o pomocy społecznej oraz ustawy o zmianie ustawy                               
o samorządzie gminnym oraz niektórych innych ustaw niespełniające wymagań 
określonych w ustawie o pomocy społecznej mogą funkcjonować                                           
na dotychczasowych zasadach do 31 grudnia 2019 roku. 

Wspomniana ustawa stanowi podstawę do wyodrębnienia ze struktur                        
OPS w Nowym Mieście nad Wartą ośrodka wsparcia jakim jest ŚDS,                                   
jako samodzielnej jednostki organizacyjnej gminy.  

Następnie pan Przewodniczący otworzył dyskusję. W związku z brakiem 
pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 
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 Uchwała Nr XI/94/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
19 września 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 8) Przyjęcie uchwały ws. wyrażenia zgody na zawarcie prze Wójta Gminy 
Nowe Miasto nad Wartą kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej 
własność gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady informując, że wymieniona              
w uchwale  nieruchomość położona w miejscowości Boguszyn, oznaczona                             
jest jako działka o nr ewidencyjnym 213/4 o pow. 0,29 ha                                                      
oraz o nr ewidencyjnym 213/7 o pow. 0,08 ha jest przedmiotem  umowy dzierżawy, 
która zawarta jest na czas określony trzech lat tj. do dnia 31.10.2019 r.  
W dniu 22.09.2019 r. dzierżawca zwrócił się z ponownym wnioskiem                               
o oddanie mu  nieruchomości  w dzierżawę. Dodatkowo dotychczasowy dzierżawca 
nie posiada zaległości w należnościach czynszowych.  
Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję, w związku z brakiem pytań 
przeszedł do głosowania.  

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów przeciwnych,                 
0 głosów wstrzymujących. 

 Uchwała Nr XI/95/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             
19 września 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   

 
Ad 9) Przyjęcie oświadczenia ws. wyboru wariantu docelowego układu przesyłu                                       
i zagospodarowania ścieków komunalnych wytwarzanych w miejscowości                                   
Nowe Miasto nad Wartą.  

Projekt oświadczenia odczytał Przewodniczący Rady, informując                                
iż przedmiotem oświadczenia jest zajęcie stanowiska przez Radę Gminy Nowe 
Miasto nad Wartą w zakresie dokonania wyboru jednego z wariantów układu 
przesyłu i zagospodarowania ścieków komunalnych wytwarzanych w miejscowości 
Nowe Miasto nad Wartą tj.: 
1. Wariant I – obejmujący przesył ścieków z miejscowości Nowe Miasto nad Wartą    
do oczyszczalni w Boguszynie, 
2. Wariant II – obejmujący przesył ścieków z miejscowości Nowe Miasto nad Wartą 
do systemu ściekowego operatora zewnętrznego – PWiK Sp. z o.o. w Jarocinie. 
Rada Gminy ma dokonać wyboru realizacji docelowego układu przesyłu                                  
i zagospodarowania ścieków wytwarzanych w miejscowości Nowe Miasto nad 
Wartą poprzez realizację Wariantu II. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący przeszedł do głosowania.  
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 1 głos przeciwny,                 

0 głosów wstrzymujących. 
 Oświadczenie Nr 2/2019 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia                             

19 września 2019 r., stanowi załącznik do protokołu.  

• Lista z głosowaniem imiennym stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu.   
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Ad 10) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie wpłynęły w związku                      
z czym przeszedł do punktu kolejnego. 
 
Ad 11) Wolne głosy i wnioski. 

➢ Radny Marek Banaszak pytał Wójta czy jest nadzieja na skanalizowanie 
Kruczyna i Chromca.  

Wójt informował, że Kruczyn jest miejscowością dalece wykraczająca 
poza rozbudowaną do tej pory kanalizację, ale zabudowa jest zwarta, 
podobnie jak w Skoraczewie, gdzie przymiarki już były do budowy 
takiej lokalnej oczyszczalni, jednak z powodów formalnych nie doszło 
to do skutku, ale w przypadku gdy temat by wrócił można by pomyśleć 
o połączeniu.  

➢ Zastępca Wójta pan Wiesław Schreiber informował, że na posiedzeniu 
wspólnym komisji Radni otrzymali projekt roboczy, wieloletniego programu 
inwestycyjnego. Obecnie bardzo często gminy nazywają go wieloletnim 
planem rozwoju, został on opracowany na podstawie wniosków sołectw, 
jeżdżąc na zebrania wiejskie zostały zebrane informacje nt. potrzeb budowy 
bądź poprawy infrastruktury znajdującej się na terenie naszej gminy. (…)                     
Pan Wiesław Schreiber informował, że w dokumencie celowo zostały 
przygotowane miejsca na uzupełnienia swoich potrzeb, celem 
zweryfikowania i podzielenia które sprawy są najważniejsze.   

Ponadto pan Schreiber informował, że jeżeli chodzi o ul. Szkolną                     
w Nowym Mieście wniosek spadł na pozycję 13, czyli nie można liczyć                     
na dofinansowanie 60% do zadania ze środków zewnętrznych, 
najprawdopodobniej Gmina zrezygnuje z realizacji tego zadania.   

Pan Zastępca wspomniał również o programie „Umiem pływać”,                    
jest to program realizowany corocznie, za pośrednictwem Zrzeszenia Ludowy 
Związek w Poznaniu. Dofinansowanie dotyczy wyjazdów na basen, 10 lekcji 
po 2 godziny lekcyjne. (…) 

➢ Radna Zofia Kędziora informowała, że zauważyła iż jej wodomierz 
przekłamuje stan licznika. Liczniki od lat nie były wymieniane, w związku                    
z czym Radna informowała, że zakupi licznik we własnym zakresie prosi 
tylko o wskazanie osoby która dokona wymiany i zaplombuje licznik.  

Wójt prosił o zgłoszenie się do Urzędu i zamiana zostanie wykonana.   
➢ Radny Wincenty Pawelczyk informował, że był przy naprawie 

przepompowni i jest zdumiony co ludzie wrzucają do kanalizacji. Jeżeli 
chodzi o liczniki to już od dawna Radny zgłaszał, że liczniki powinny być 
wymieniane co 5 lat, gdyż składki od licznika są pobierane.  

➢ Radny Kazimierz Pawłowski pytał Wójta czy jest nadzieja, aby wieś Michałów 
również zasilić w gazociąg, gdyż jak wiadomo będzie on podciągany                         
do Kolniczek.  

Pan Podemski poinformował, że przy okazji pociągnięcia nitki                            
do Kolniczek będą składane wnioski o umożliwienie mieszkańcom pobliskich 
wiosek na skorzystanie również z tej możliwości przyłączenia. Ten gazociąg 
będzie pociągnięty z Boguszyna, Michałów jest jakby dalej za szkołą, kiedyś 
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były wnioski o przyłączenie Michałowa, ale odpowiedź była negatywna, 
podobnie jak w Chwalęcinie.     

➢ Radny Leszek Zacharyasz wnioskował, aby pamiętać, żeby podczas 
przełączenia szkoły w Kolniczkach pod gaz, przełączyć mieszkańców którzy 
mieszkają nad szkołą, na osobny licznik gazu, bo w soboty i niedziele szkoła 
jest nieczynna są to oszczędności.  

➢ Radna Zofia Kędziora informowała, że to co ostatnio się dzieje z energią 
elektryczna to jest jakiś absurd, nie ma jednej fazy, miga prąd do tego stopnia 
że psują się sprzęty elektroniczne, jak dzwoni się na infolinię to pani na 
infolinii jest zdumiona. Radna proponowała, żeby napisać pismo może jako 
gmina, bo należy działać w tym temacie.  

Wójt informował, że w Nowym Mieście ta sama sytuacja miała miejsce, 
więc jakieś pismo zostanie sporządzone.  

➢ Pan Waldemar Tomaszewski pytał, czy są podejmowane działania w zakresie 
przejęcia świetlicy wiejskiej w Skoraczewie.  

Pani Honorata Nawrocka Sekretarz Gminy informowała,                                        
że dokumentacja została przekazana do KOWRu i do tej pory nie uzyskano 
jeszcze żadnej odpowiedzi.   

➢ Pan Wiesław Schreiber informował, że uczestniczył na spotkaniu wspólnoty 
mieszkaniowej Ziółka, która wyraziła wolę spotkania i dyskutowania                           
w kwestii sposobu rozliczania pomiędzy administratorami sprawy 
ogrzewania bloków.  

Pan Tomaszewski informował, że trwa to już trzy tygodnie i tak będą 
zwlekać aż zakończy się to tak jak było w przypadku kotłowni, jak zostali 
poinformowani, że od miesiąca września gmina zaprzestaje dostarczać ciepło 
to od razu podjęli decyzje. Problem jest w tym że jest dwóch administratorów, 
a umowę z gazownią trzeba podpisać na jednego. Przewodniczący 
proponował oddzielić budynek kotłowni wraz z działką i wystawić kotłownię 
na sprzedaż jak tylko upłynie termin użyczenia w 2021 roku.     

 
Ad 12) Zamknięcie sesji. 

O godzinie 1930 Przewodniczący zamknął XI Sesję Rady Gminy. 
 
 
Protokołowała                Zatwierdził 
Podinspektor ds. rady gminy      Przewodniczący Rady 
Julita Ciarcińska-Wachowiak         /-/ Waldemar Tomaszewski 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zał. 1  
Wyniki głosowania poszczególnych uchwał.  


